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 عٌىاى الشسبلخ أو الاطشوحخ :

 خ الجصشح.ذيٌفي ه  (Hemiptera:Heteroptera)دساسخ رصٌيفيخ وثيئيخ لحششاد ًصفيخ الأجٌحخ الوبئيخ

 :أو الاطشوحخ  هلخص الشسبلخ

 Hemiptera:Heteropteraرضوي الجحش دساسبد رصٌيفيخ وثيئيخ لحششاد ًصففيخ الأجٌحفخ الوبئيفخ     

في هحطبد هخزلفخ هي سجعخ أقضيخ لوذيٌخ الجصشح وهي الوذيٌخ والقشًخ وهشكز الوذيٌفخ والزثيفش وأثفي الخصفيت 

ولغبيفخ اراس  2012ورن الجوع هفشريي ففي الشفهش وخفلاف الفزفشح هفي ًيسفبى عفبم  والفبو فضلا هٌطقخ هىس صليي ,

. أظهشد ًزبئج الذساسخ الزصفٌيفيخ وجفىد  عشفشح أًفىا  هفي حشفشاد سرجفخ ًصففيخ الأجٌحفخ الوبئيفخ ,  2013عبم 

 و Mesovelia vettigera(macropterous)و Aquaris nebularisوهففففففففي كففففففففب ري :

(M.vettigera(apterous وMacrovelia hornii وNepa cinerae وCymatia bonsdorffii  و
Sigara lateralis وLethocerus fakir وAnisops sardeus وPlea lichi .  شولذ الذساسخ أيضب دساسفخ

ثعففا العىاهففل الجيئيففخ لوحطففبد الذساسففخ هرففل دسجففبد حففشاسح الهففىاء والويففبٍ والولىحففخ والأ  الهيففذسوجيٌي 

والشصفب   Cuوالٌحفب   Feثعا الوعبدى الرقيلخ هرل الحذيذ  رشاكيزقيس خلاف الذساسخ  .والأوكسجيي الوزاة

Pb  والخبسصففييZn  ورضففوٌذ الذساسففخ اسففزخذام حشففشاد قففىاسة الوففبءS. lateralis (Leach, 1817) 

 .كوؤششاد حيىيخ للكشف عي الزلىس ثبلوعبدى الرقيلخ في الويبٍ الوحليخ لوشكز هذيٌخ الجصشح

  College :Education for pure Science   Name of Student:Asmaa Abdul-Zahra  Al-Edany  

Dep:Biology                                            Name of Supertvisor:Dhia K.Kareem 

Certificate : Doctorate                                    Specialiation : Entomology 

Title of thesis: 

Taxonomical & Ecological Study of Aquatic (Hemiptera: Heteroptera) 

 In Basrah City 

  The present study contained identification and ecological studies of the aquatic 

Hemiptera:Heteroptera in seven stations in Basrah city ,  and  there were Al-Medina , 

Al-Qurna , Basrah center ,Shat Al-Arab , Al-Zubair , Abu Al-Khasib , Al-Faw and 

Sulleinmarh by the collection tow monthly during the period from April 2012 to 

March 2013 . Results show the presens of ten species belonging aquatic Hemiptera, 

A quaris nebularis ,Mesovelia vettigera(macropterous) 

(,M.vettigera(apterousو,Macrovelia hornii,Nepa cinerae ,Cymatia bonsdorffii   ,
Sigara lateralis,Plea leachi . ,Lethocerus fakir  ,Anisops sardeus 

The study also contained measuring for some ecological aspects like air and water 

temperatures , salinity , pH  and dissolved oxygen The concentration of some heavy 

metals in water also studied like Fe, Pb, Cu and Zn. The study also contained using 

the water boatmen Sigaralatelaris(Leach , 1817) as bioindicators of heavy metals 

pollution in the water of Basrah city. 


